
                     

 
 

Formandens klumme, december 2021 
 

Den 16. november i år var der kommunalvalg. I den forbindelse havde vi i NFK allerede den 28. oktober 
inviteret til et debatmøde med repræsentanter fra de opstillede partier. Se omtalen af det på side 21 og 22 i 
bladet. Det blev som omtalt et rigtig godt møde, tak for det! Men det satte for mig også gang i en række 
refleksioner. Disse kan jeg vel bedst udtrykke ved en række citater, jeg er stødt på efterfølgende. 
 

Aristoteles om politik: Politik ser ud til at være mesterkunsten - for den inkluderer så mange andre parter, 
og dens formål er menneskets gode.   
Piet Hein: Fantasi er kunsten at se ting, der ikke er endnu. 
Albert Einstein: Ikke alt, der kan tælles, tæller, og ikke alt, der tæller, kan tælles. 
Albert Einstein: Gå ikke efter at være en succes, men efter at skabe værdi for andre. 
Peter Plys: Det er klogt at spørge nogen, hvad man leder efter, før man begynder at lede efter det. 

Winston Churchill: Jo længere tilbage du kan se, desto længere fremad ser du sandsynligvis. 
Winston Churchill: Dette er ikke enden. Det er ikke engang begyndelsen på enden. Men måske, så er det 
enden på begyndelsen. 
Søren Kierkegaard: Livet er ikke et problem, der skal løses, men en virkelighed der skal opleves. 
 

Jeg håber, disse citater kan sætte en række tanker i gang for alle de involverede parter, der skal arbejde med 
videre med udviklingen på havnen. 
 
 

Asger Brodersen 

 
………………………………………………………………………………………………………………………….. 

 
Formandens klumme, august 2021 

Lys og mørke 

     
Se, nu stiger solen af havets skød, 
luft og bølge blusser i brand, i glød; 
hvilken salig jubel, skønt alt er tyst, 
medens lyset lander på verdens kyst! 
Jakob Knudsen 1891 

 
Med dette digt af Jacob Knudsen vil jeg gerne causere lidt over temaet lys og mørke.  
 
Mørket løber ingen steder. Mørket breder sig ikke ud fra sit eget rum, det bliver, hvor det er.  
 
Men lyset derimod kan sprede sig ind i mørket og give liv og sprede glæde til en salig jubel, efter at alt har 
været tyst. Vi kender alle udtrykket – lysindfald gennem en dør eller et vindue. Et andet udtryk er – han har 
et lyst sind modsat ham, der går rundt i formørkede tanker. 
 



Ja, lyset varsler heldigvis nye tider. Coronaens mørke tid er ved at være ovre. Den har holdt os indespærret i 
over et år, som var vi i et mørke. Men nu er vi heldigvis kommet over på den lyse side igen. Vores aktiviteter 
i NFK kan vi heldigvis dyrke for fuld udblæsning. 
 
Det har været en hektisk sommer. Vi fik sat bådene i vandet – men det kolde vejr i maj animerede ikke just 
til sejladser på vandet. Men der var jo også nok at tage sig til i værkestederne. Heldigvis blev sommeren god 
med mange solskinstimer og god varme, hvor vi har fået sejlet lidt. 
 
Asger Brodersen 

 
………………………………………………………………………………………………………………………….. 

 
Formandens klumme, april 2021 

 
Så kom der endelig lidt forandring i den lange trummerum med corona. Vi fik både sne og is i februar 

måned. Der blev gode muligheder for at kælke og løbe på skøjter. Ja, der blev endog mulighed for at 

sejle med isbåd på de lavere dele af både søer og fjorde. Se Dan Povlsens beretning om en dag på det 

stive vand på Ringkøbing Fjord.  

Ellers har der ikke været meget at skrive hjem om siden sidste medlemsblad. Vi har haft helt lukket ned 

for aktiviteter i december, januar og februar måned. De der er kommet har holdt sig i små bobler af 2 - 3 

mand. Det har været en svær tid uden den sociale kontakt, vi har været vant til. Vi har her i vinter 

tydeligt fået en fornemmelse af, hvilken betydning Nordvestjysk Fjordkultur har for den sociale kontakt 

medlemmerne imellem. Her betyder de praktiske gøremål i værkstederne knapt så meget. Næ, det er 

den daglige samtale om stort og småt, der har betydning.  

Nu glæder vi os til at kunne se lyset i enden af denne coronatunnel, så vi kan får gjort vores både klar til 

søsætning. Desværre må vi jo nok se i øjnene, at flere af bådene ikke kommer med i vandet i år, da vi 

jo ikke har kunnet arbejde kontinuerligt på dem.  

Forhåbentlig får vi nogle gode sejltimer alligevel her til sommer med de både vi får søsat. Der sker trods 

alt ting i foreningensregi, trods nedlukningen, læs herom i medlemsbladet side 6. 

Med dette ønsker jeg alle velkommen tilbage efter coronaen.  

Asger Brodersen 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

 

 

 
 


